

---

---

THE CANADIAN JOURNAL OF LINGUISTICS proudly marks its Silver Anniversary by publishing the first Canadian edition of *The Birth of Language*, a perceptive work on the origins of language by R. A. Wilson of the University of Saskatchewan which sold 100,000 copies in England during World War II. Our special edition brings it back into print after more than three decades.

*The Canadian Journal of Linguistics* began as a means of realizing the Canadian Linguistic Association's aim of promoting the scientific study of language and languages in Canada. The modest first issue, subsidized by the Board of Governors of the University of Alberta and entitled *The Journal of the Canadian Linguistic Association*, was published in October 1954 and mailed to 110 subscribers.

After a quarter of a century under six different editors, a period of remarkable growth and change, much of it made possible only by the support of the Social Sciences and Humanities Research Council of Canada, we now reach more than ten times that number of subscribers, not only from Antigonish to Victoria but also in Auckland, Bombay, Sao Paulo, Zürich, and many points in between. Our aim is to promote the scientific study of language and languages not only in Canada but internationally.

With this special issue, we take a moment to mark the achievement of our first 25 years before moving on to the next.

LA REVUE CANADIENNE DE LINGUISTIQUE célèbre son anniversaire d'argent avec fierté par la publication de la première édition canadienne du *The Birth of Language*, un travail perceptif sur les origines du langage par R. A. Wilson de l'Université du Saskatchewan, dont 100,000 copies furent vendues en Angleterre durant la deuxième guerre mondiale. Notre édition spéciale le ramène sous forme imprimée après plus de trois décennies.

*La Revue canadienne de linguistique* a débuté comme moyen de réaliser le but de l'Association canadienne de linguistique de promouvoir l'étude scientifique du langage et des langues au Canada. Le modeste premier numéro, subventionné par le Conseil des gouverneurs de l'Université de l'Alberta et intitulé *La Revue de l'Association canadienne de Linguistique*, fut publié en octobre 1954 et expédié à 110 abonnés.

Après un quart de siècle sous six différents rédacteurs, une période de changement et de croissance remarquables, dont une grande partie a été rendue possible seulement grâce à l'appui du Conseil de recherches en sciences humaines du Canada, nous pouvons maintenant rejoindre plus de dix fois ce nombre d'abonnés, non seulement d'Antigonish à Victoria mais aussi à Auckland, Bombay, Sao Paulo, Zürich, et la plupart des centres entre ceux-ci. Notre but est de promouvoir l'étude scientifique du langage et des langues non seulement au Canada mais à l'international.

Par ce numéro spécial, nous prenons un moment pour commémorer l'accomplissement de nos 25 premières années avant de continuer aux prochaines vingt-cinq.